
1 
 

 

 

Přítomni: Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr Krogman, Ing. Jaroslav Šebek, Mgr. Bohdan Kysela, Ing. 

Vít Šimon, Ph. D., Ing. Jaroslav Vojtěch, Ing. Petra Škopová,MBA, Radomír Hanačík, Daniela 

Augustinová 

Omluveni: Lubomír Burkoň, Ing. Petr Mareš, Ivan Jüptner, Ing. Zdeněk Perlinger 

Hosté: Ing. Vilém Žák- 1. NM Správního úseku                                                                                                                                                                

p. Vladimír Vihan- zástupce Správního úseku náměstka ministra                                                                                                                                                                          

Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu                                                                                                                

Nepřítomni: Ing. Tomáš Kreutzer 

                                                                                                                        

1.     Úvod 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 49. jednání ABK a představil 

členům komise 1. náměstka ministra Ing. Žáka.                                                                                                          

1. NM Ing. Žák vyjádřil plnou součinnost a podporu Správního úseku k činnosti komise. 

 

2.     Kontrola zápisu ze 48. jednání ABK 

Zápis ze 48. jednání ABK byl schválen bez připomínek.                                                                           

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•   p. Vihan- podnět č.70 restrukturalizace vinic: zahrnuto v JŘBÚ (2012)                                       

úkol:  p. Vihan ve sledování  

•   Ing. Stehlík- řešení biopásů- projednáno s Ing. Landou, zahrnuto do novely NV pro 

agroenvi opatření                                                                                                                                

úkol:  trvá, sledovat 

•   Ing. Šimon- podněty č.59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná administrativa:         

pracoviště IT pokračuje na technickém zpracování (ve spolupráci s GŘC)                                                                      

úkol:  trvá,  p. Vihan a Ing. Šimon ve sledování, podat informace na příštím jednání 

•   úkol z jednání: Charta práv farmáře- řešit v rámci transformace dozorových a kontrolních 

organizací MZe 
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•  Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.283 hromadné podání MAS k nečinnosti ŘO PRV vůči 

MAS ve věci hodnocení MAS 2011 + podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : předchozí 

trvá                                                                                                                                                         

úkol:  trvá, p. Hanačík projedná řešení s 1. NM Správního úseku, podat informaci na příštím 

jednání  

•   k jednání MMR + ČÚZK + ABK : informoval Ing. Šebek- domluveno jednání s NM MMR Ing. 

Kalousem.                                                                                                                                             
úkol:  Ing. Šebek podat informace na příštím jednání + ověřit informaci ohledně změny typu 
pozemku 
    

•   p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace 
projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe: podnět ve sledování. Projekt byl 
modifikován, podán žadatelem znova a schválen HK MZe. Dne 25. 9. 2012 obdržel žadatel od 
RO SZIF Praha návrh Dohody k realizaci projektu, podmínky (monitorovací indikátory) 
realizace projektu v návrhu Dohody upraveny v rozporu s podmínkami projednanými HK s 
žadatelem a Pravidly. Konzultováno s JUDr. Urfusem, ŘO legislativní a právní, není možné 
rozhodnutí HK v rozporu s Pravidly ani rozpor Dohody s nimi, právní vada, Dohoda musí být 
uvedena do souladu s Pravidly.                                                                                                                 
Dne 27. 11. 2012 obdržela ABK dílčí podklady z ŘO PRV, předchozí trvá.   
úkol:  trvá, p. Hanačík sjedná pracovní schůzku s ŘO PRV k odstranění právní vady, podat 
informace na příštím jednání                             

                                                                                                                                                            

•   p. Hanačík- podnět č.233  námitka proti vyjádření MZe + obec Vižina : informoval Ing. 

Stehlík- podnět předán 1. NM Ing. Žákovi, dále ze zápisu ABK vyřazeno 

•   Ing. Stehlík- podnět č.275 Zákon o myslivosti novelizovat ve smyslu snadnějšího vytváření 

honiteb : nadále v jednání (novela zákona o myslivosti)                                                                     

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání      

•   Ing. Vojtěch- podnět č.281 Zákon 167/2008 o ekologické újmě : informoval Ing. Šebek- 

probíhá komunikace s ředitelem odboru environmentálních rizik a ekologických škod MŽP 

Ing. Bláhou                                                                                                                                             

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání      

•   Ing. Škopová- podnět č.284 potvrzení bezdlužnosti : informoval Mgr. Havlíček- nadále se 

řeší s Generálním finančním ředitelstvím možnost získání oprávnění SZIFu nahlížet do jejich 

evidence                                                                                                                                               

úkol:  trvá, Mgr. Havlíček podá informace na příštím jednání                                                              

Ing. Stehlík- projednat na PM 

 

•   Ing. Škopová- podnět č.287 Zákon na ochranu vod :                                                                      
úkol:  trvá, domluvit schůzku s Mgr. Bukolským z MŽP, podat informace na příštím jednání 



3 
 

 

•    SRS doplňující školení : informoval Ing. Stehlík- 
Ve stupni 2 od 1. 1. 2013 - u zemědělců, kteří dříve platně absolvovali zkoušku odborné 
způsobilosti k nakládání s POR se postupuje tak, že novou zkoušku již skládat nemusí, 
absolvuje se pouze 8h školení. 
Zemědělci, kteří využili možnosti v r. 2011 a už nedělali opakovanou zkoušku ale pouze 1 
denní kurz, budou rovněž pokračovat 8h školením. Školení musí absolvovat během 1. čtvrtletí 
2013. 
V obou případech se poté pokračuje 5 letým režimem platnosti osvědčení.                                                       
      

•   úkol z jednání- ČÚZK-SZIF, bezúplatný přístup do KN : informoval Mgr. Havlíček- 

opakovaně projednáno s předsedou Zemědělského výboru p. Lukšou.                                   
ČÚZK se k navrhovanému řešení postavil negativně, schvaluje zachovat stávající řešení tj. 
přístup SZIFu prostřednictvím MZe.                                                                                                                         
úkol:  za ABK vyřešeno - vyřadit 
 

•   Ing. Škopová, Ing. Šebek, Ing. Perlinger- podnět č.292 Prodej ze dvora u produkce 

rostlinného původu : doručena odpověď ředitele ústředí ČZS Ing. Branžovského, Český 

zahrádkářský svaz připomínky k současné úpravě nemá.                                                                                                                                               

úkol:  trvá, informace na příštím jednání 

•   úkol z jednání - způsob prokazování tržeb o prodeji mléka: informoval Ing. Stehlík- materiál 

prošel PM, byl schválený NV  (propočet na základě měsíčních hlášení)                                                                                                                              

úkol:  vyřešeno - vyřadit 

•   úkol z jednání - využití kombinace přístupového hesla do Portálu farmáře a autorizační 

sms  jako alternativu elektronického podpisu                                                                               

úkol:  Ing. Stehlík průběžně sledovat 

•   Ing. Stehlík- podnět č.296 Chov bahnic a koz na travních porostech z NV 60/2012 + 

podpora na masné tele : Mgr. Kysela požádal o vysvětlení změn z Úseku pro společnou 

zemědělskou a rybářskou politiku EU, proběhla diskuse s Mgr. Vlasákem, problém odstraněn 

(prošlo PM)                                                                                                                                                            

úkol:  vyřešeno – vyřadit 

•   Ing. Krogman- podnět č.297 Označování telat : novela vyhlášky, informoval Ing Stehlík. 

Chovatel, který označí a nahlásí ÚE každé nově narozené tele do 72h, bude v hlášení udávat 

pouze 1 datum. Ten, který nahlásí zvíře nad 72h od narození, bude uvádět datum narození + 

datum označení. Pokud tele nebude zaregistrované v ÚE v časovém úseku do 27 dnů- zvíře 

nebude způsobilé pro vyplácení dotací.                                                                                                                                            

úkol:  vyřešeno - vyřadit 
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•   Ing. Krogman- podnět č.239  kontrolní tabulky C-C : nebude akceptováno – vyřadit     

podnět č.240 TTP- limit 30 cm : akceptován limit 30 cm u TTP i po 31. 10.                              

úkol:  sledovat leg. proces (v novele platné pro r. 2013) 

•   úkol z jednání: Komora veterinárních lékařů ČR - problematika zaměstnávání veterinárního 

lékaře (veterinář zaměstnanec vs. veterinář OSVČ): informoval Ing Vojtěch- Komora 

veterinárních lékařů má přímo ve svém Statutu, že veterinární lékař který je jejím členem, 

musí vykonávat svojí činnost pouze jako OSVČ. Nemá tudíž možnost být zaměstnán 

v jakékoliv zemědělské organizaci, která by měla o služby veterinárního lékaře zájem v pozici 

zaměstnance.                                                                                                                                              

úkol: trvá, nevládní organizace zastoupené v ABK- pokračovat i nadále v jednání s Komorou 

vet. lékařů, průběžně informovat 

 •   Ing. Šebek- podnět č.302 Pomocné zemědělské konstrukce :                                                     

úkol: trvá, zahrnuto do jednání s MMR 

•   Mgr. Kysela- podnět č.303 Prodej mléka - malé provozovny: schůzka proběhla, podnět 

zpracován, před odesláním pracovní skupině E. Stoibera vyjádřil mailem námitku VŘ Sekce 

potrav. výrob Ing. Fialka                                                                                                                                  

úkol:  Mgr. Kysela projednat dané s VŘ, podat informace  

•   p. Vihan- podnět č.304 Zlepšení fungování Registru zvířat na Portálu farmáře:                

úkol:  trvá, zkontrolovat provedení úkolů naplánovaných na rok 2012, na příštím jednání 

podat informace 

•   Ing. Mareš- podnět č.307 Dotace – duplicitní informace: bez odezvy ze strany PGRLF.    

úkol:  trvá, Ing. Mareš kontaktovat ředitele PGRLF Ing. Karbana 

•   Ing. Škopová- podnět č.308 OŽP Horažďovice: podnět týkající se nedodržování lhůt pro 

vydávání správních rozhodnutí                                                                                                                               

úkol:  trvá, kontaktovat VŘ Sekce vodního hospodářství RNDr. Punčocháře, informace na 

příštím jednání 

•   Ing. Stehlík- podnět č.309 Dotace na masná telata –čl.68: závěr viz. podnět 297                                                    

úkol:  vyřešeno – vyřadit 

•   Mgr. Havlíček- podnět č.310 Žádost o vyjádření ke kontrole ze stany SZIF: podnět nespadá 

z hlediska řešení do kompetencí ABK. Všechny podklady zaslané autorkou podnětu předá p. 

Vihan zástupci SZIFu Mgr. Havlíčkovi. SZIF převezme řešení.                                                                                               

úkol:  p. Augustinová- odeslat autorce dopis o předání podnětu, vyřadit 

•   Mgr. Havlíček- podnět č.311 SZIF - měsíční hlášení o produkci mléka: ze strany SZIF 

nedošlo k žádným změnám, o odběratelů mléka je nutno hlášení odesílat buďto písemně, 
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mailem s ověřeným elektronickým podpisem anebo datovou schránkou. U dotyčného 

zemědělce došlo k odeslání hlášení mailem bez ověř. elekt. podpisu, proto byl SZIFem vyzván 

k nápravě.                                                                                                                                              

úkol:  v řešení, Ing. Stehlík uvědomí autora podnětu                       

•  Mgr. Kysela- podnět č.312 Aplikace LPIS : autor podnětu zaslal ABK požadované doplňující 

informace. Vzhledem k tomu že se jedná o změnu provedenou cca před 1,5 rokem, je 

potřeba zjistit, proč k změně v evidenci půdy došlo.                                                                                                                                        

úkol:  v řešení, Mgr. Kysela prověří informace u příslušné AZV  

•  Ing. Mareš- podnět č.313 PGRLF - podpora pojištění, doklady k žádosti:                                        

úkol:  trvá, kontaktovat ředitele PGRLF Ing. Karbana a projednat dané s podnětem č.307 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

•   podnět č.314 Pozemkový úřad: Ing. Stehlík                                                                                                                           

úkol:  p. Augustinová- odeslat podnět VŘ Ústředního pozemkového úřadu Ing. Nedvědové 

•   podnět č.315 MAS-SZIF (příloha 8): informoval p. Hanačík- požadování RČ není schváleno 

v Pravidlech, formulář Seznam členů, orgánů a zaměstnanců MAS je v systému zadán včetně 

RČ, tj. chybně. Požadované seznamy má již SZIF k dispozici jako tzv. Přílohu č. 8 - dochází 

k duplicitě informací. V případě že dochází ke změně údajů, je MAS povinna změnu ohlásit ve 

smyslu Pravidel aktualizací v Příloze 8. Dotčený seznam i jeho vyhotovení je duplicitní, 

odstranit.                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

úkol:  Mgr. Havlíček a p. Hanačík prověřit informace (zadávání RČ + duplicitní seznam) a 

informovat na příštím jednání 

•   podnět č.316 Připomínky SVLZ k Návrhu vyhlášky proti týrání: Mgr. Kysela                                                                                                                           

úkol:  sledovat průběh připomínkového řízení a podat informace na příštím jednání 

•   podnět č.317 Nejasnosti Pravidel pro op. IV PRV – 18. kolo PRV: p. Hanačík- nejasné a 

nejednoznačné formulace k uznatelnosti DPH, jako uznatelných nákladů ad. ustanovení.  

úkol:  p. Hanačík projedná se SZIF, RO PRV, informovat na příštím jednání 

                                             

4.     Různé, diskuse 

•   Zálohy plateb LFA, Natura 2000, AEO:     plnění úkolů dle zápisu ze 47. jednání  

b) - informoval Mgr. Havlíček- SZIF upravil a zaslal materiál dle požadavků ABK tj. zápis 

z jednání v rakouské platební agentuře AMA, srovnávací přehled výplat dotací v ČR (SAPS, 
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AEO, LFA) dle rakouského modelu za rok 2011 a došlé odpovědi platebních agentur 

v členských zemích EU ohledně dotazu aplikace vyplácení záloh u AEO+LFA.  

Proběhla vzájemná diskuse členů ABK. 

Ing. Krogman upozornil, že dle předloženého srovnání mají rakouští zemědělci po dobu cca 4 

měsíců (listopad-březen) k dispozici cca dvojnásobek podpor AEO. U LFA není rozdíl tak 

patrný, a to i přes to, že byly české výplaty LFA odsunuty na prosinec. Z dotázaných 12 států 

jsou zálohy vypláceny u 5 z nich a 6. stát o jejich zavedení uvažuje.  

Mgr. Havlíček doplnil, že vyplácení zálohy je mimo jiné podmíněno ukončením 

administrativních kontrol (např. v souvislosti s LPIS – užívání pozemků do 31.12.)    

Ing. Krogman konstatoval, že výklad SZIFu jde nad rámec evropské legislativy.                       

Mgr. Kysela navrhl možné řešení- nastavit v LPIS podmínku, která by znemožnila přepis údajů 

v systému v časovém období 1. 11. – 31. 12. (u AEO). Zemědělci, kteří obdrží zálohu AEO, 

nebudou moci provádět změny v LPIS od rozhodnutí o vyplacení zálohy do 31.12. 

Závěr: ABK plně podporuje možnost zavedení výplat AEO (v max. možné výši 75%) už pro rok 

2013. Ing. Stehlík- projednat na PM                                                                                   

 

5.     Závěr 

Příští jednání ABK se uskuteční 30. 1. 2013 od 9,00 hodin 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                                                  

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


